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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 20. marts 2014 stillet 
følgende spørgsmål 590 (alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, 
som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Stine Brix (EL).

Spørgsmål 590:
”Ministeren sagde på samråd om medicinsk cannabis den 18. marts 2014 i
Sundheds- og Forebyggelsesudvalget, at ministeren ikke kunne udtale sig om
afkriminalisering af patienter, som bruger cannabis medicinsk, da det ikke var
en del af ministerens ressort. Ministeren bedes uddybe dette, eftersom lov om
euforiserende stoffer, som regulerer dette område, så vidt vides hører under
ministerens ressort.”

Svar:
"På samrådet tilkendegav jeg, at ”spørgsmålet om, hvad der skal afkriminalise-
res i Danmark, henhører under Justitsministeriet.”

Tilkendegivelsen skal ses i lyset af, at principielle strafferetlige spørgsmål ge-
nerelt henhører under Justitsministeriet. Endvidere håndteres problemstillinger 
i relation til lov om euforiserende stoffers strafbestemmelser i praksis i tæt 
samarbejde med Justitsministeriet, ligesom Justitsministeriet i en række tilfæl-
de – i samråd med Ministeriet for Sundhed og Forebyggelse – har foretaget re-
levante ændringer af straffebestemmelserne i lov om euforiserende stoffer i 
forbindelse med fremsættelse af lovforslag om ændring af straffeloven mv., så-
ledes at Justitsministeriet i praksis har stået for gennemførelsen af ændringer 
af lov om euforiserende stoffer, selv om loven ressortmæssigt er placeret i Mi-
nisteriet for Sundhed og Forebyggelse.
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